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Sitno, 27 stycznia 2017 r. 

ST.0002.VII.32.2017 

 

Protokół Nr XXXII/2017 

R a d y G m i n y 

w Sitnie 

z dnia 27 stycznia 2017 roku 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sitno w 2017 r. (173); 

 w sprawie udzielenia przez Gminę Sitno pomocy finansowej Miastu Zamość (174); 

 w sprawie: przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Sitno na lata  

2016 - 2023” (175); 

 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Sitno (176); 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 

1. Biłant Tomasz 

2. Chaińska Joanna 

3. Gąsior Tomasz 

4. Klikicki Krzysztof 

5. Kozak Leszek 

6. Łazorczyk Tomasz 

7. Mazurek Janusz 

8. Ryszczuk Jan 

9. Szawarski Ryszard 

10. Tokarz Kazimierz 

11. Torba Janusz 

12. Wydmański Władysław 

13. Sokołowski Dariusz 

14. Chmiel Teresa 

 

Radni nieobecni: 

1. Polski Robert 
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Ad. 1 

Otwarcie obrad 

 

Pan Krzysztof Klikicki – Przewodniczący Rady otworzył obrady XXXII Sesji Rady Gminy. 

Na wstępie Przewodniczący powitał Wójta Gminy Sitno Pana Mariana Bernata, Skarbnik 

Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Agnieszkę Grzesiuk Kierownik CK z Biblioteką w Sitnie  

i radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 15
30

.  

 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że na sali obrad obecnych jest 12 radnych, wobec czego 

zachowane zostało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi dotyczące porządku obrad. Następnie 

poddał go pod głosowanie. Radni Gminy Sitno przyjęli proponowany porządek obrad 

jednomyślnie. 

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 3 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 

Na sali obrad jest 12 radnych. Przewodniczący Rady Gminy zaproponowałby w skład 

Komisji Uchwał i Wniosków weszli nw. radni: Teresa Chmiel, Janusz Mazurek, Tomasz 

Łazorczyk. 

 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej składu 

przez radnych 9 głosami za, wstrzymało się - 3, przeciw- 0.  

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 4 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że Pan Tomasz Biłant tuż przed sesją poprosił  

o rozszerzenie jego wypowiedzi.  

Pan Wójt zaznaczył, że cała sesja jest nagrywana i udostępniana opinii publicznej, dlatego 

też protokoły zostają skracane. Dodał, że dotyczy to wypowiedzi wszystkich uczestników 

sesji, nie tylko Pana Tomasza Biłanta. Nagrania są po to, żeby protokoły nie były tak 

obszerne. 

Pan Tomasz Biłant zaznaczył, że stwierdzenie, a zapytanie to duża różnica. Dodał, że to nie 

było stwierdzenie, tylko zapytanie. Kolejno nadmienił, że brakuje w jego wypowiedzi 

miesiąca grudnia. Dodał, że jest to na filmie, ale chciałby także, żeby zostało to ujęte  

w protokole. 

Pan Tomasz Biłant poprosił o rozszerzenie swojej wypowiedzi na stronie 6: „(…)  

Pan Tomasz Biłant: „ Panie Wójcie, ja bym chciał Panu gorąco podziękować za ten gest, jaki 

Pan zrobił dla Stabrowa. Jeżeli chodzi o te dwie drogi, był Pan na zebraniu sołeckim, gdzie 

mieszkańcy ustalili, prosili Pana, aby wpisywać do budżetu jedną drogę, później następną  

w następnym roku, no ale Pan zdecydował tak. Ja się temu budżetowi nie sprzeciwiałem, 

zagłosowałem go jak najbardziej, byłem na tak, ale co zaobserwowałem po dzisiejszej sesji, 

że kością niezgody między mną, a Panią Sołtys są właśnie te drogi w Stabrowie. Kto robi, kto 
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ich nie robi. Ja powiedziałem mieszkańcom jak dzieliliśmy fundusz sołecki, że jeżeli  

w budżecie nie będzie dróg wpisanych, to ja zapraszam mieszkańców na sesję, ponieważ 

przez dwa lata nie było nic wpisane do budżetu dla Stabrowa. Natomiast Pani Basiu, słusznie, 

że Pani walczy o te drogi, ale ja mam do Pani tylko jedno pytanie, czy w związku  

z wykonaniem tych dróg będzie Pani udzielała absolutorium Panu Wójtowi? Dziękuję 

bardzo.” 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że materiały były dostarczone radnym tydzień wcześniej, 

dlatego też Pan Tomasz mógł zgłosić poprawkę wcześniej, a nie podczas sesji. Na chwilę 

obecną nie jesteśmy w stanie odsłuchać nagrania i odnieść się do wypowiedzi. 

Pan Ryszard Szawarski odniósł się do wypowiedzi Pana Wójta i przyznał mu rację. Dodał, 

że jak będą rozszerzane wypowiedzi, to zamiast zająć się ważniejszymi sprawami, to sesja 

będzie przeznaczona na poprawki w protokole. 

Pan Przewodniczący zaproponował dwa wyjścia. Jedno z nich to przeniesienie przyjęcia 

protokołu na następną sesję, drugie zaś to zrobienie przerwy w trakcie obrad, odsłuchanie  

i podjęcie protokołu ponownie. 

Pani Teresa Chmiel zaproponowała przeniesienie przyjęcia protokołu na następna sesję. 

Na Sali jest obecnych 14 Radnych. Brak Pana Roberta Polskiego. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek pani 

Teresy Chmiel. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem wniosku głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

Przyjęcie Protokołu z sesji Rady Gminy o numerze XXXI/2016 zostało przeniesione na 

następną sesję 

Następnie przeszedł do kolejnego porządku obrad. 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwał 

 

Pan Przewodniczący Krzysztof Klikicki poprosił Panią Teresę Chmiel o odczytanie 

projektów uchwał. 

Pani Teresa Chmiel odczytała kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia: 

 

1. Uchwała Nr XXXII/173/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 stycznia 2017 r.  

w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sitno w 2017 r.; 

 

Pan Wójt w skrócie omówił projekt uchwały. 

Pan Kazimierz Tokarz zapytał, czy wymóg wskazania takiego gospodarstwa to regulacja 

odgórna? 

Pan Wójt zaznaczył, że tak, dodając, że chodzi tutaj o zwierzęta z różnych gospodarstw, 

które są zabierane od mieszkańców z powodu złej opieki nad nimi, przez co są oddawane na 

pewien czas do wskazanego gospodarstwa wymienionego w uchwale. Na chwilę obecną taka 

sytuacja nie wystąpiła.  

Następnie Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 
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2. Uchwała Nr XXXII/174/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 stycznia 2017 r.  

w sprawie udzielenia przez Gminę Sitno pomocy finansowej Miastu Zamość; 

  

Pan Wójt zaznaczył, że z budżetu gminy Sitno udziela się pomocy finansowej Miastu 

Zamość z przeznaczeniem na współfinansowanie bieżących kosztów funkcjonowania 

Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt w Zamościu. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

3. Uchwała Nr XXXII/175/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 stycznia 2017 r.  

w sprawie: przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Sitno na lata 2016 - 

2023”; 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwała była podejmowana w ubiegłym roku  

i w obecnej uchwale został dodany tekst na stronie 19 załącznika. Pozostała część uchwały 

pozostała bez zmian. W związku z tym Radni otrzymali w materiałach stronę uchwały  

i 19 stronę załącznika. Przewodniczący zapytał, czy któryś z radnych życzy sobie przedstawić 

cały tekst załacznika uchwały. Żaden z Radnych nie wyraził takiej woli i nie podniósł 

sprzeciwu. W takim wypadku przewodniczący przeszedł do dyskusji nad projektem. 

Pan Wójt zabrał głos i poinformował, że w związku ze zmianą i potrzebą zaopiniowania 

Planu Gospodarki Niskoemisyjnej w RDOŚ i Sanepidzie wystąpiła potrzeba uchylenia 

poprzedniej uchwały i przyjęcia nowej z wprowadzoną zmianą tylko na 19 stronie.  

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

4. Uchwała Nr XXXI/176/2017 Rady Gminy Sitno z dnia 27 stycznia 2017 r.  

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Sitno 

 

Pan Wójt zabrał głos i zaznaczył, że obecny statut jest z 2003 r. i trzeba wprowadzić do 

niego kilka zmian. W chwili obecnej został przedstawiony projekt uchwały nowego statutu 

uchylający poprzedni.  

Pan Władysław Wydmański zapytał, czy to jest cały statut, czy tylko wycinek z materiałów, 

które otrzymaliśmy na sesję? 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że jest to cały dokument. 

Pan Tomasz Biłant zabrał głos i zaznaczył, że Rada pracowała dwa lata na statucie 

niezgodnym z ustawą o samorządzie gminnym. Poinformował, że ma kilka uwag, co do 

nowego statutu. Poprosił o protokołowanie: 

1. Paragraf 12 – W paragrafie tym jest mowa o wiceprzewodniczącym, lecz brak zapisu  

o Przewodniczącym Rady; 

2. Paragraf 13 – (powołał się na ustawę o samorządzie gminnym art. 21 ust.4), poprosił  

o dopisanie tego, że - w posiedzeniach Komisji Rewizyjnej mogą brać udział Radni, 

zabierać głos, składać wnioski, oczywiście bez prawa udziału w głosowaniu; 

3. Paragraf 15 pkt. 2 – zapytał Pana Wójta, dlaczego odbieramy radnym prawo pracy  

w komisjach, dał przykład, że w Lublinie jest radny, który pracuje we wszystkich 
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komisjach stałych. Dodał, że w tej sprawie zabierze głos Wojewoda, nie wie, jaka będzie 

jego decyzja; 

4. Paragraf 18 – poprosił o dopisanie, że – plan posiedzenia z sesji z projektami uchwał 

będzie zamieszczany na BIP 7 dni przed sesją, po to, aby mieszkańcy mieli możliwość 

zapoznania się z tematami, które będą omawiane na kolejnej sesji; 

5. Paragraf 24 pkt. 2 – (powołał się na ustawę o samorządzie gminnym art. 20 ust. 5), 

dodał, że Pan Wójt wrzuca projekty uchwał na sesję w ostatniej chwili, dlatego też 

poprosił o taki zapis, że - Pan Wójt ma obowiązek dostarczyć Przewodniczącemu Rady 

7 dni wcześniej projekt uchwały, która ma być poddana pod głosowanie. Poprosił  

o wpisanie tego do statutu. 

Pan Przewodniczący zabrał głos i zaznaczył, że jest to oczywiste, że Rada wybiera ze 

swojego grona Przewodniczącego Gminy, o tym mówi ustawa o samorządzie gminnym. 

Statut zaś nie musi kopiować zapisów z ustawy. W statucie zawarte jest wszystko to, czego 

nie można uregulować ustawami sejmowymi, rozporządzeniami. Dodał przy tym, że statut nie 

może być sprzeczny z prawem. Zapytał Pana Tomasza Biłanta, czy jest w posiadaniu jakiegoś 

art., który podważa, to, że Radny może być członkiem tylko jednej komisji? 

Pan Tomasz Biłant zaznaczył, że powyżej podał tylko przykład. 

Następnie Pan Przewodniczący dodał, że zgadza się z zapisem, który przedstawił Pan 

Tomasz Biłant, ale to jest zapisane w ustawie i nie ma sensu tego przepisywać(paragraf 13). 

Kolejno, dodał, że plan obrad sesji jest przygotowywany 7 dni wcześniej, także można go 

zamieścić na BIP. 

Pan Tomasz Biłant poprosił o plan wraz z projektami uchwał. 

Kolejno Pan Przewodniczący dodał, że nie może się zgodzić z wypowiedzią Pana Tomasza, 

dotyczącą tego, że Pan Wójt wrzuca w ostatniej chwili projekty uchwał. Zgodzi się tylko  

z tym, że wójt ma obowiązek dostarczać projekty uchwał 7 dni wcześniej. Prawem Rady 

(zapisane jest to w ustawie o samorządzie gminnym) jest zmiana porządku obrad 

bezwzględną większością głosów i dodawanie nowych uchwał. Jeżeli zostałby dodany ten 

zapis, który proponuje Pan Tomasz, to byłoby to sprzeczne z cytowaną ustawą. 

Pan Wójt zakomunikował, że źródłami prawa w Polsce są konstytucja, rozporządzenia, 

ratyfikowane umowy międzynarodowe i akty prawa miejscowego. Dalej tłumaczył, że jak te 

unormowania zawarte są w wyższych źródłach prawa niż statut, to nie ma obowiązku ich 

zapisywania. Oznajmił, że jak dane zapisy będą dodane, to prawdopodobnie statut zostanie 

uchylony. Jeśli chodzi o zmiany porządku obrad, to Wójt i Radni mają prawo go zmienić. 

Wspomniał o rozwożeniu dokumentów, że zawsze są dostarczane 7 dni wcześniej, o pisaniu 

obszernych protokołów przez Pana Krzysztofa Prokopowicza i o tym, że sesje są nagrywane  

i udostępniane opinii publicznej na stronach internetowych. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił jeszcze kwestię dotyczącą zapisu w paragrafie 12. Dodał, że 

w projekcie statutu jest zapisane, że Rada wybiera wiceprzewodniczącego i nie ma nic  

o wyborze przewodniczącego, ponieważ, zgodnie z ustawą o samorządzie, Rada może wybrać 

więcej niż jednego wiceprzewodniczącego, a My uściślamy, że u nas będzie tylko jeden 

wiceprzewodniczący. Ponownie zaznaczył, że nie należy dokładnie powielać tego, co stanowi 

prawo wyższe. 

Pan Władysław Wydmański opowiedział się za tym, żeby dopisać w paragrafie  

12 Przewodniczącego. Odniósł się także do paragrafu 15 pkt. 2, dodał, że jeśli ktoś jest 

ambitny, to nic nie stoi na przeszkodzie, żeby był członkiem wszystkich komisji. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że w ostateczności można dodać, że Rada Gminy wybiera 

ze swojego grona Przewodniczącego. 

Pan Wójt oznajmił, że zapis w takiej formie może zostać uchylony.   

Pan Ryszard Szawarski powiedział, że jego zdaniem osoba, która byłaby członkiem każdej 

komisji, to złe rozwiązanie. Bo dana osoba nie będzie się tak angażować we wszystkich 
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komisjach, jak w pracę w jednej z nich.  

Pan Tomasz Biłant powołał się na art. 11 b ustawy o samorządzie gminnym – posiedzenia 

wszystkich komisji stałych są jawne. 

Pan Wójt jest zdania żeby nic w statucie nie zmieniać.  

Pan Janusz Torba odniósł się do całej sytuacji i poinformował obecnych, że nagrywania 

komisji do niczego dobrego nie doprowadzą. Również jest zdania, żeby z pewnymi rzeczami 

przystopować.  

Pan Leszek Kozak zaznaczył, że jeżeli będzie Pan Tomasz Biłant nagrywać komisje,  

to znowu pojawią się oskarżenia, bo nagrania będą wycinane.  

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania nad zmianami: 

1. Paragraf 12 – dodanie zapisu: „przewodniczącego”.  

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawki Pana 

Tomasza Biłanta dotyczy zapisu w paragrafie 12. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem poprawki głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

2. Paragraf 13 - Pan Tomasz Biłant zaproponował dodanie zapisu, żeby Radny mógł 

uczestniczyć w posiedzeniach komisji rewizyjnej z możliwością zabrania głosu, złożenia 

wniosku bez możliwości głosowania. 

Pan Ryszard Szawarski zaznaczył, że paragraf 13 w ogóle nie mówi o tym, o czym 

powiedział Pan Tomasz. Pan Tomasz Biłant zaznaczył, że chodzi o radnego, który nie jest 

członkiem komisji rewizyjnej. 

Pan Wójt twierdzi, że Pan Tomasz Biłant chce, żeby wszyscy radni uczestniczyli w pracach 

komisji rewizyjnej bez prawa głosowania. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawkę Pana 

Tomasza Biłanta dotyczy zapisu w paragrafie 13. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem poprawki głosowało – 1 radny, 

wstrzymało się – 2, przeciw – 11. 

 

3. Paragraf 15 – poprawka dotyczy zniesienia zapisu w paragrafie 15 ust 2. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawkę Pana 

Tomasza Biłanta dotyczy zapisu w paragrafie 15 ust 2. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem poprawki głosowało – 3 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 11. 

 

4. Paragraf 18 – Pan Krzysztof Klikicki w odniesieniu do poprawki pana Tomasza Biłanta 

zaproponował, żeby dodać ust 4 o treści: Zawiadomienie o terminie, miejscu  

i przedmiocie obrad Rady Gminy powinno być podane do publicznej wiadomości. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie swoją poprawkę 

dotyczącą dodania ust 4 w paragrafie 18. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem poprawki głosowało – 13 

radnych, wstrzymał się – 1, przeciw – 0. 

 

Paragraf 18 – Pan Tomasz Biłant zaproponował, żeby dodać do tej poprawki zapis „stronie 

BIP”. Zawiadomienie o terminie, miejscu i przedmiocie obrad Rady Gminy powinno być 

poddane do publicznej wiadomości, między innymi na stronie BIP. 

Pan Wójt dodał, że projekty uchwał, jeżeli nie są sprawdzone przez nadzór i RIO, to nie są 

dokumentami, tylko cały czas projektami. Na BIP powinny być zamieszczane tylko uchwały 
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uchwalone - sprawdzone. Informacje dostają wszyscy. 

Pan Janusz Torba nie rozumie, jakie znaczenie ma BIP, a podanie do publicznej 

wiadomości. 

Pan Tomasz Biłant zaznaczył, że chodzi o to, żeby mieszkańcy mieli wgląd do tego, nad 

czym pracuje rada, 7 dni wcześniej.  

Pan Janusz Torba jest zdania, że jeżeli jest to podane do publicznej wiadomości, to może 

być podawane wszędzie i nie trzeba tego wyszczególniać. 

Pan Kazimierz Tokarz zapytał: „Czy my przez to sami sobie nie kopiemy dołka? Czy to jest 

potrzebne?” 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawkę Pana 

Tomasza Biłanta dotyczącą dodania w ust 4 paragraf 18 zapisu: „między innymi na stronie 

BIP”. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem poprawki głosowało – 1 radny, 

wstrzymał się – 1, przeciw – 12. 

 

5. Paragraf 24 pkt. 2 – Pan Tomasz Biłant zaproponował, „żeby wszystkie uchwały, które 

Pan Wójt chce zgłosić na sesję, dostarcza Panu (Przewodniczącemu) 7 dni przed sesją,  

a nie były Panu jak do tej pory uchwały wrzucane na sesję, wtedy sesje nie były 

nagrywane i wiele uchwał wrzuconych nie było zgodnych z prawem, gdzie radni nie 

mieli możliwości zapoznania się z tymi paragrafami.” 

Pan przewodniczący zaznaczył, że rzeczywiście taki zapis jest (w ustawie o samorządzie 

gminnym), dodał jednak, że Pan Wójt prawidłowo dostarcza uchwały, ponieważ Rada może 

zmienić porządek obrad bezwzględną większością głosów – są różne wyroki sądów, które to 

potwierdzają. Wójt ma prawo do wnioskowania zmian w porządku obrad. 

Pan Ryszard Szawarski zapytał, czy to radni mają regulować pracę pomiędzy 

Przewodniczącym, a Wójtem? 

Pan Wójt zabrał głos i poinformował o tym, jak wygląda przygotowywanie projektów 

uchwał. Dodał, że to jest trudna praca. Oznajmił, że wszystko jest konsultowane z radcą 

prawnym – wszystko zgodnie z prawem. 

Pan Władysław Wydmański zapytał, czy będzie umieszczany porządek obrad na BIP. 

Pan Przewodniczący będzie wnioskował do pracownika kancelarii, żeby porządek obrad był 

zamieszczany 7 dni wcześniej na BIP. 

Pan Wójt zaznaczył, że identyczny porządek jest przekazywany sołtysom. 

Pan Tomasz Biłant: „Jeszcze raz może powtórzę. Statut stary, który jest niezgodny  

z prawem, nie wiedzieć, czemu po 2 latach jest zmieniany. Już był na sesji w kwietniu 2015 

r., była uchwała dotycząca zmian w statucie. Uchwała nie została podjęta, bo wszyscy 

wiedzieliśmy, o czym to świadczy, że jeżeli byłaby podjęta uchwała, statut trafiłby do 

Wojewody. Wojewoda by ten statut zakwestionował, ponieważ tutaj były rażące naruszenia 

przepisów prawa. I czemu Pan Wójt o tym nie mówi, to się nie wzięło znikąd Panie Wójcie. 

Statut jest bardzo ważny dla radnego, dla sołtysa jest ważny statut i ustawa o samorządzie, bo 

my się tym posiłkujemy. To jak my mamy pracować, czy podejmować dyskusje, jeżeli się nie 

przestrzega ustawy o samorządzie i statut mamy niezgodny z prawem? Reprezentujemy 

interesy mieszkańców. Jak my mamy te interesy mieszkańców reprezentować, to może 

najlepiej tylko przychodzić na sesję, podnosić rękę i nic się nie odzywać? To byłoby najlepsze 

rozwiązanie. Pan Wójt byłby zadowolony. Pan Ryszard byłby zadowolony. No, bo to chyba  

o to chodzi, do tego zmierzacie Panowie.” 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że nikt nie wie, jak sprawa by się potoczyła i nie chodzi 

tutaj o obecne poprawki, tylko tam chodziło o Komisję Rewizyjną. 

Pan Ryszard Szawarski zapytał Pana Tomasza Biłanta, dlaczego do tej pory nic nie zrobił  

w sprawie zmiany starego statutu. 
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Pan Tomasz Gąsior odniósł się do wypowiedzi Pana Tomasza Biłanta i powiedział, żeby nie 

wypowiadał się za Wojewodę, a także nim nie straszył.  

Pan Wójt zaznaczył, że do statutu było kilka zmian ogłoszonych w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Lubelskiego. Była kontrola z RIO, pierwszym dokument, o który prosiła to 

statut. 

Pan Tomasz Biłant zaznaczył, że jako jedyny głosował za zmianami statutu w kwietniu 

2015 r. Nie zgłaszał, ponieważ każdy wniosek, który zgłasza trafia do szuflady Pana 

Przewodniczącego i nigdy z niej nie wychodzi. Odniósł się do wypowiedzi Pana Tomasza 

Gąsiora i oznajmił, że nikogo nie straszy tylko od 2015 r. nie ma inicjatywy naprawy  

w radzie. „To może byłoby przemilczane, ponieważ ja zrezygnowałem z kandydowania do 

Komisji Rewizyjnej, jako Radny, nawet nie, jako Radny tylko mieszkaniec mam prawo 

uczestniczyć w posiedzeniach Komisji Rewizyjnej, gwarantuje mi to Ustawa, a wy Panowie 

blokujecie. Niech się mieszkańcy zastanowią, dlaczego Komisja Rewizyjna jest blokowana,  

a jest najwyższym organem kontrolnym, jeżeli w gminie chodzi o finanse publiczne.  

Tak Proszę Pana, ja nikogo nie straszę i gdyby była inicjatywa z waszej strony, byłaby 

inicjatywa ze strony Pana Przewodniczącego, czy Pana Wójta. Można było wysłać zapytanie 

do Pana Wojewody, co mamy w tej sytuacji zrobić, nie pojawiło się Proszę Państwa z waszej 

strony takie pytanie, wy nie chcieliście, po prostu macie swoje podwórko, a reszta won, tak to 

wygląda. Dobrze, że są sesje nagrywane, niech mieszkańcy wyciągają wnioski, jak działają 

radni, w czyim interesie działają radni przede wszystkim, bo jest to bardzo ważne. Do czego 

zmierzam, dostęp do informacji publicznej w starym statucie 8 pkt wszystkie spełniłem. 

Odpowiedzi od Pana Wójta nie dostałem, dlatego sprawa trafiła na drogę sądową, 

administracyjną. Teraz w statucie nowym, który będziemy głosować są 4 pkt, jak to będzie 

wyglądało w praktyce, to się okaże.” 

Pan Przewodniczący zapytał Pana Tomasza Biłanta, jakie zostały odłożone wnioski Pana do 

szuflady i nie były przedstawione na radzie? 

Pan Tomasz Biłant odpowiedział, że wniosek odnośnie zwolnień podatków dla nowo 

powstałych firm w gminie. 

Pan Przewodniczący dodał, że zaproponował Pan Tomasz na sesji poprawkę, poprawka 

Pana do uchwały o podatkach została odrzucona. Wójt jednak przedstawił projekt uchwały. 

Projekt uchwały został wysłany do biura ochrony konsumentów. Następnie przyszła opinia, 

co należy zmienić w uchwale. Dodał, że wniosek Pana nie został odłożony do szuflady.  

Pan nie miał inicjatywy uchwałodawczej, bo projekt uchwały musi przedstawić 4 radnych. 

Pan zaś zaproponował tylko poprawkę do uchwały. Zapytał Pana Tomasza, czy się z tym 

zgadza? Dodał, że poprawka Pana Tomasza została odrzucona. 

Pan Tomasz Biłant zaznaczył, że poprawka została odłożona. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że została odrzucona większością głosów. 

Pan Janusz Torba zapytał Pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, czy Pan Tomasz był 

kiedyś wyproszony z posiedzenia Komisji Rewizyjnej? Następne pytanie skierował do Pana 

Wójta, czy ktoś sprawdza jeszcze legalność naszych działań? 

Pan Ryszard Szawarski odniósł się do Pana Tomasza Biłanta i zaznaczył, że prace Komisji 

Rewizyjnej organizuje Przewodniczący Komisji. Odnośnie kandydowania - Pańska 

kandydatura odrzucana była wiele razy. Sam proponował, żeby w miejsce Pana Tomasza 

kandydował ktoś inny, lecz nikt się nie zgłosił. Dodał, że jest kontrola RIO, która sprawdza 

wszystko i jeżeli wystąpią jakieś nieprawidłowości, to będziemy o tym wiedzieć. 

Odpowiedział także na pytanie Pana Janusza Torby, że nikogo nigdy nie wyprosił  

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej.    

Pan Wójt zabrał głos i zaznaczył, że Statut uchwalony w 2003 r. był zmieniany 4 razy, 

wszystkie zostały ogłoszone w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubelskiego.  

Wojewoda sprawdzał każdą zmianę i nie miał, co do niego żadnej wątpliwości. Zwrócił się 
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również do zapytania Pana Janusza Torby, odpowiadając jak wyżej.    

Pan Tomasz Biłant dodał, że nikt go nigdy nie wyprosił z posiedzeń komisji, ponieważ 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej były organizowane potajemnie. Następnie zaznaczył, że 

jeżeli wszystko jest przejrzyste i jasne, to, dlaczego fundacja wolności zajmuje się naszą radą, 

której misją jest społeczna kontrola prawa i dążenie do jakościowych zmian działalności 

organów władzy publicznej w interesie obywateli.  

Pani Teresa Chmiel zabrała głos i powiedziała, że jeżeli nikt by nic nie zgłosił do żadnej 

fundacji, to i ona by nas nie sprawdzała. Zaznaczyła, że mieszka wiele lat w gminie dodając, 

że Panu Tomaszowi Biłantowi chodzi tylko o autopromocję. 

Pan Janusz Torba potwierdził słowa Pani Teresy Chmiel i poprosił Pana Tomasza Biłanta  

o to, żeby nie szukać sensacji tylko zająć się tym, co dobre dla mieszkańców. 

Pan Wójt podobnie jak przedmówcy stwierdził, że sama fundacja nie zajęłaby się tym 

tematem, gdyby nie donos. Nawiązał również do artykułów w gazetach, komentarzach, które 

są przeciwne Panu Tomaszowi Biłantowi. Dodał, że wie, jakie jest stanowisko Wojewody. 

Wojewoda nie ma nic do zarzucenia odnośnie powołania do Komisji Rewizyjnej. Zaznaczył, 

że Pan Tomasz Biłant podważa 5 zmian Wojewody w statucie. Również wtrącił, że Panu 

Tomaszowi chodzi o autopromocję. Tymi działaniami dzieli on swoją miejscowość. 

Pan Ryszard Szawarski zabrał głos i zaznaczył, że posiedzenia Komisji Rewizyjnej nigdy 

nie były tajne. Nikt nie był wypraszany. Domyśla się, dlaczego Pan Tomasz Biłant chciał 

uczestniczyć w obradach Komisji Rewizyjnej, ale większość radnych zrozumiała Pana 

zamiary, dlatego też Pana kandydatura kilkakrotnie została odrzucona. 

Pan Tomasz Biłant odniósł się do Pana Ryszarda Szawarskiego, że nie aspiruje na członka 

do Komisji Rewizyjnej, ale pragnie żeby te posiedzenia były jawne. 

Pan Ryszard Szawarski poinformował także, że wywiesił zawiadomienie o pracach Komisji 

Rewizyjnej na 3 dni przed spotkaniem.  

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawkę 

zaproponowaną przez Pana Tomasza Biłanta w paragrafie 24. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem poprawki głosowało – 3 

radnych, wstrzymał się – 0, przeciw – 11. 

Przewodniczący zapytał Radnych czy mają jeszcze jakieś uwagi do projektu statutu i czy 

chcą wprowadzić jeszcze jakieś poprawki. Nikt z Radnych nie wyraził takiej woli. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 14 

radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0. 

 

Pan Przewodniczący zarządził 5 minut przerwy. 

Po przerwie przeszedł do kolejnego pkt obrad. 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 
 

Pan Wójt omówił następujące kwestie: 

1. Drogi – odśnieżanie; 

2. Wypadek na przejeździe – droga powiatowa; 

3. Awaria wodociągowa – blok w Jarosławcu; 

4. Awaria – wyciek wody w Sitnie; 

5. Kontrola RIO; 

6. Dotacje do szkół; 

7. Podatki, upomnienia, tytuły wykonawcze, opłaty adiacenckie, umorzenia; 
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8. LGD – środki na turystykę ( ścieżki rowerowe); 

9. Fotowoltaika; 

10. Solary, Kotły – lipiec 2017 r.; 

11. Ptasia Grypa; 

12. Kanalizacja Sanitarna w Sitnie; 

13. Nabycie działki w Sitnie obok UG Sitno; 

14. Fundusz alkoholowy; 

15. Zebrania strażackie; 

16. Inwentaryzacja w gminie; 

17. Środki alkoholowe – pismo ze szkoły z Jarosławca; 

18. Konferencja rolnictwa w Lublinie; 

19. Prawo łowieckie; 

20. Drogi powiatowe; 

21. Spółka wodna; 

22. Życzenia od Pani Poseł Agaty Borowiec; 

23. Izba wytrzeźwień; 

24. Pismo od GDDKiA; 

25. Plan przetargów. 

 

Pan Przewodniczący zabrał głos i poinformował o: 

1. Uchwałach RIO; 

2. Izbie wytrzeźwień. 

Poprosił Pana Ryszarda Szawarskiego, Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o odczytanie 

protokołów ze spotkań. Dodał, że 3 dni przed spotkaniami zostały zamieszczone 

zawiadomienia o w/w posiedzeniach na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy. 

Pan Ryszard Szawarski odczytał sprawozdanie za rok 2016 oraz plan pracy Komisji na rok 

2017. 

Pan Przewodniczący podziękował za odczytanie, następnie poddał plan pracy pod 

głosowanie. 

Na sali obrad jest 13 radnych. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie zatwierdzenie 

planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 r.  

W głosowaniu jawnym głosowało 13 radnych. Za przyjęciem planu głosowało – 13 radnych, 

wstrzymał się – 0, przeciw – 0. 

Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej Pana Władysława 

Wydmańskiego o odczytanie protokołu z posiedzenia. 

Pan Władysław Wydmański również poinformował o zawiadomieniu, które zostało 

zamieszczone 3 dni wcześniej na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy. Odczytał sprawozdanie za 

2016 r. oraz plan pracy Komisji na rok 2017. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania 

Na sali obrad jest 13 radnych. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie zatwierdzenie 

planu pracy Komisji Budżetowej na 2017 r.  

. W głosowaniu jawnym głosowało 13 radnych. Za przyjęciem planu głosowało – 13 

radnych, wstrzymał się – 0, przeciw – 0. 
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Ad. 7 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

 

Pan Tomasz Biłant zaznaczył, że sprawa dotyczy 2 dróg wpisanych w Stabrowie. Poprosił 

Pana Wójta o informowanie, jeżeli będą podejmowane jakieś kroki w ich kierunku. Następnie 

dodał, że jest za powstaniem ścieżek rowerowych. Wspomniał o wniosku dotyczącym 

zwolnień z podatków dla nowych przedsiębiorców, że nie spotkał się on z entuzjazmem 

wśród radnych. Dalej zaznaczył, że ma inną propozycję odnośnie środków w LGD na 

tworzenie inkubatorów przedsiębiorczości. Wtrącił, że gmina posiada tereny rolnicze i nie 

każdego stać na przygotowanie pomieszczenia do przetwarzania tych produktów. Dodał, że 

każdy producent może wyrabiać takie produkty jak dżemy, wędliny itp. i je później 

sprzedawać. Pomieszczenie musi być odebrane przez sanepid. Wiąże się to z dużymi 

nakładami. Pan Tomasz Biłant zapytał, czy nie stworzyć takiego inkubatora 

przedsiębiorczości w naszej gminie? Każdy rolnik, producent mógłby z tego inkubatora 

skorzystać – byłby to budynek odpowiednio przygotowany do wymogów sanepidu, mógłby 

przetworzyć swoje produkty i je sprzedać. Taki inkubator gwarantowałby rozwój, ale  

i poprawiłby sytuację finansową mieszkańców. Poprosił obecnych o zastanowienie się nad 

jego propozycją. Stwierdził, że na terenie naszego Województwa takich inkubatorów nie ma. 

Pan Wójt oznajmił, że z LGD jest 135 tys zł na turystykę i 175 tys zł na inwestycje związane 

z kulturą. Poinformował, że gmina, jako strona może stwarzać warunki do w/w rzeczy. 

Odniósł się do zakupu działki naprzeciw CK z Biblioteką w Sitnie. Działka miałaby być 

wyposażona w stoły do sprzedaży. Dzięki powstaniu w/w centrum sprzedaży, rolnicy mogliby 

właśnie tam sprzedawać swoje wyroby (do 20 tys zł zwolnienie z podatku).  Dodał, że można 

pozyskać środki w ramach grantów od 5 tys zł do 50 tys zł mogą startować ORG 

pozarządowe (czerwiec, lipiec). Poinformował również o lokalizacji ścieżek rowerowych  

i o innych inwestycjach. Odniósł się do radnego Pana Janusza Ryszczuka, że dach w 

Jarosławcu został oddany pod wycenę. Przeprosił, że to tak długo trwa. Poinformował 

również o KGW – projekt w Urzędzie Marszałkowskim z PROW – LGD. Szkoła – dach 

Horyszów Polski, droga Horyszów Polski – Stanisławka. Nadmienił o możliwości 

poprawienia dróg powiatowych w Stanisławce. Wtrącił, że wstępnie już rozmawiał na ten 

temat z przedstawicielami innych miejscowości (Kolonia Sitno i Janówka). 

Pan Tomasz Gąsior jest za takim rozwiązaniem. 

Pan Wójt oznajmił, że w następnym roku poprawione zostałyby miejscowości takie jak 

Janówka i Kolonia Sitno. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że taki inkubator przedsiębiorczości jest w Zamościu. 

Trzeba byłoby tylko zapytać, czy jest on opłacalny. 

Pan Tomasz Biłant zapytał, czy są jakieś widoki na garaż w Stabrowie? Stwierdził, że 

budowa miała być już rozpoczęta w poprzednim roku. Dodał, że sprzęt jest porozrzucany po 

budynkach prywatnych.  

Pan Wójt zaznaczył, że chodzi o możliwości finansowe i atmosferę. Dodał, że będzie 

ogrzewanie elektryczne zgodnie z projektem, a nie nadmuchowe. Część od strony zachodniej 

zostanie dobudowana – projekt.  Dodał, że na OSP nie ma zewnętrznych środków, gmina do 

inwestycji musi dokładać ze środków własnych (byłaby to kwota około 200 tys zł). 

Wspomniał o traktorku do koszenia trawy, stwierdził, że lepsza byłaby kosa.  

Nadmienił o drogach w Stabrowie. 

Pan Janusz Torba ma propozycję odnośnie odśnieżania dróg. Zaznaczył, że dobrym 

rozwiązaniem byłoby porozmawiać z mieszkańcami i wydelegować osoby z miejscowości, 

które odpowiadałyby za najgorsze odcinki w czasie zawiewania. 

Pan Wójt poinformował, że takich osób, o których Pan Janusz Torba wspomniał jest 

niewiele. Dodał, że posiadają samochód strażacki, który odśnieża drogi oczywiście w miarę 
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możliwości. Następnie oznajmił, że powiat odśnieżył chodniki w miejscach, które były 

najbardziej zasypane. Dodał, że rolnicy mogą także dorobić, wystawią fakturę na gminę za 

sprzedaną usługę, za paliwo, pracę.   

Pan Tomasz Biłant odniósł się do stanowiska Pana Wójta. Dodał, że nie do końca się z nim 

zgadza, ponieważ już wcześniej wnioskowali o blaszak, a Pan Wójt stwierdził, że blaszaku 

nie będzie budował. Zaznaczył, że blaszak będzie kosztował 12 tys zł, a Pan Wójt będzie 

budował za 200 tys zł. Następnie odniósł się do ogrzewania elektrycznego, zaznaczył, że ono 

się nie sprawdzi, zaś ogrzewanie nadmuchowe jest montowane wszędzie, ponieważ jest 

najtańsze i nie obciąża ani straży, ani gminy. 

Pan Wójt zaznaczył, że ogrzewanie elektryczne ustawia się na czuwanie 3-4 stopnie, po 

czym, gdy trzeba skorzystać ze świetlicy ogrzewanie się podkręca i jest ciepło. Dodał, że inni 

robią, ale nie ogrzewanie nadmuchowe, tylko zwykłe. Zalewa się instalację glikolem, dzięki 

temu centralne szybko się nagrzewa. Stwierdził, że jak jest już zapisane w projekcie, to tak 

musi zostać. Dodał, że Pan Tomasz Biłant i KGW uczestniczyli w tym projekcie. 

Pan Tomasz Gąsior zabrał głos i zaznaczył, że na hydroforni świeci się całą dobę światło. 

Dodał, że za nim mieszka osoba, która przez kilka dni była zasypana przez śnieg. 

Pan Wójt poinformował, że koparka była wysłana. 

Pan Tomasz Gąsior dodał, że dzwonił do Pana Dyrektora z Zarządu Dróg Powiatowych 

poprosił o posypanie dróg od Kolonii Sitno, aż po Stanisławkę, na prośbie się skończyło. 

Poprosił Pana Wójta o interwencję w tym kierunku. Wspomniał o połączeniu drogi Horyszów 

Polski – Stanisławka. 

Pan Wójt zaznaczył, że będzie dążył do realizacji zakończenia tej drogi. 

Pan Tomasz Gąsior poprosił Pana Wójta o nagrodę (spływ kajakowy) dla Kobiet, które 

biorą udział w zawodach. 

Pan Wójt postara się wszystko w miarę możliwości wykonać.  

Pan Ryszard Szawarski odnośnie oświetlenia w hydroforni zaproponował, żeby zakupić 

panel fotowoltaiczny na czujnik ruchu. Poinformował także o budynku KGW Jarosławiec, 

który jest w tragicznym stanie, zapytał o środki finansowe na remont budynku. 

Pan Wójt zaznaczył, że jest to świetlica wiejska wspólnoty gruntowej. Właściciele budynek 

muszą przekazać albo użyczyć, wydzierżawić gminie na czas remontów. Wszystko zależy od 

sytuacji prawnej. Jeżeli będzie wszystko wyprostowane, to będzie szukać środków 

finansowych. 

Pan Tomasz Gąsior odniósł się do wypowiedzi Pana Ryszarda Szawarskiego i zaznaczył, że 

jest tam jeszcze halogen. Podziękował za ustawienie tabliczek z numerami w Rozdołach. 

Zapytał o remont przystanków autobusowych. 

Pan Wójt zaznaczył, że postara się wykonać. 

 

Ad. 8 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji, Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował: 

Krzysztof Prokopowicz                      Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                              Krzysztof Klikicki 


